
 

 خطر فرونشست زمین 
در اطراف حرم امام رضا)ع(

رئیس بخش خطرپذیری مرکز تحقیقات وزارت راه  و شهرسازی با 
اشاره به توسعه پهنه  های فرونشستی در مشهد گفت: فرونشست 
به سمت شمال غربی شهر مشهد رسیده که نرخ این فرونشست 
حدود ۲۰ سانتیمتر در سال است. این فرونشست وارد شهر 
شده و به تدریج به مرکز شهر توسعه و حوالی حرم امام رضا)ع( و 
کن مذهبی را درگیر می کند. به گزارش ایلنا، علی بیت الهی، دبیر  اما
کارگروه ملی زلزله و لغزش لایه های زمین درباره با اشاره به گسترش 
فرونشست در استان خراسان رضوی اظهار داشت: آخرین 
مطالعات درباره وضعیت فرونشست در استان خراسان رضوی 
نشان می دهد که پهنه های فرونشستی در این استان ۵ برابر 
وسعت فرونشست های اصفهان است که جزو استان های وسیع 
فرونشست محسوب می شود. وی با بیان اینکه در حال حاضر 
استان خراسان رضوی رکورددار کشور از نظر وسعت پهنه های 
فرونشستی است، گفت: این فرونشست ها در بلندمدت ویرانگر 
خواهند بود و دلیل اصلی آن هم افت سطح آب زیرزمینی است که 
در برخی از استان ها این موضوع به مرز بحران رسیده  است. رئیس 
بخش خطرپذیری مرکز تحقیقات وزارت راه و شهرسازی با اشاره 
به امتداد وسعت فرونشست در استان خراسان رضوی و تسری 
آن به شهر مشهد، ادامه داد: موضوع مهم این است که در امتداد 
فرونشستی استان خراسان رضوی می بینیم که این فرونشست 
به سمت شمال غربی شهر مشهد رسیده که نرخ این فرونشست 
حدود ۲۰ سانتیمتر در سال است که این فرونشست وارد شهر 
شده و به تدریج به مرکز شهر توسعه پیدا می کند و حوالی حرم امام 

کن مذهبی را درگیر می کند.  رضا)ع( و اما

 رهاسازی آزمایشی فاز دو آبرسانی
به دریاچه ارومیه

استاندار آذربایجان غربی با بیان اینکه، فاز دوم طرح آبرسانی به 
دریاچه ارومیه از طریق کانال بادین آباد به صورت آزمایشی آغاز شد 
گفت: این طرح در راستای احیای دریاچه ارومیه و بهبود وضعیت 
زیست محیطی این منطقه اجرا می شود.  به گزارش ایلنا، محمد 
صادق معتمدیان در حاشیه مراسم رهاسازی آزمایشی آب به 
سمت دریاچه ارومیه در جمع خبرنگاران گفت: رهاسازی آزمایشی 
آب از کانال بادین آباد به دریاچه ارومیه، بخشی از برنامه های 
دولت سیزدهم برای تأمین آب مورد نیاز دریاچه و جلوگیری از 
خشکی آن است.  وی افزود: این پروژه به عنوان یکی از اقدامات 
کوسیستم  مهم دولت در راستای احیای دریاچه ارومیه و حفظ ا
منطقه به شمار می آید.  استاندار آذربایجان، تصریح کرد: رهاسازی 
آب از طریق کانال بادین آباد نه تنها به تأمین آب دریاچه ارومیه 
کمک می کند، بلکه تأثیرات مثبتی بر محیط زیست و کشاورزی 
منطقه نیز خواهد داشت.   معتمدیان گفت: افزایش سطح آب 
دریاچه می تواند به بهبود وضعیت زیست محیطی و ارتقای 
کیفیت زندگی مردم منطقه کمک کند.  وی با اشاره به اینکه تمامی 
اقدامات سخت افزاری احیای دریاچه ارومیه در دولت سیزدهم 
به پایان رسیده است گفت: رهاسازی آب از طریق کانال بادین آباد 
آخرین اقدام سخت افزاری است که امیدواریم با این اقدامات 

وضعیت دریاچه به تثبیت برسد. 

 جلوگیری از دست اندازی
 به پارک جنگلی آزادشهر

رئیس کل دادگستری گلستان گفت: با ورود دستگاه قضا؛ از 
دست اندازی دوباره به پارک جنگلی آزادشهر جلوگیری شد. 

حیدر آسیابی در مراسم تحویل سند این پارک در آزادشهر 
ح دعوی در دادگاه، مدعی  گفت: سال گذشته افرادی با طر
مالکیت این پارک بودند که با ارجاع پرونده به شعبه ویژه دادگاه 
تجدیدنظر استان و بررسی اسناد و نقشه های هوایی، ملی بودن 
زمین این پارک ثابت شد.  حیدر آسیابی افزود: به منظور جلوگیری 
از تکرار ادعاهای اینچنینی، بلافاصله دستور صدور سند تک برگ 
این پارک صادر و در کمتر از ۲۴ ساعت از زمان وصول درخواست 

منابع طبیعی، سندپارک به نام دولت صادر شد. 

داروخانه
کثر بیمارستان های تامین اجتماعی  شب ها  داروخانه های ا
بسته است و دارو را باید از بیرون بیمارستان از داروخانه های 
بیمارستان ها  داروخانه های  گر  ا کنیم.  تهیه  شبانه روزی 
هم شب ها باز باشند کمی از مشکلات مردم و بیماران کمتر 
می شود. از مسئولان تامین اجتماعی درخواست رسیدگی به 

این موضوع را داریم. 
عزتی از تهران 

آمار غرق شدگان
یکی از علت های عمده غرق شدگان در مازندران در فصل 
تابستان این است که ناجیان کم هستند و علت آن این است 
گر  که حقوق ناجیان خیلی کم است. دریا متولی می خواهد. ا
تعداد ناجیان را افزایش دهیم و حقوق آنها را درست کنیم آنها 
با جان و دل کار می کنند و می توان آمار تلفات غرق شدگی را کم 
کرد. از مسئولان تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگی کنند 
تا امسال شاهد غرق شدگی های مستمر در مازندران نباشیم. 
یک شهروند از ساری

گرانی
در  رفاهی  نظر  از  مردم  شده  باعث  اقتصادی  مشکلات 
شرایط خوبی به سر نبرند. در این زمینه قشر کارگر جامعه با 
این درآمدهای پایین، دغدغه پرداخت به موقع اجاره خانه 
، تلفن و تامین بسیاری اقلام ضروری را  و قبوض آب، برق، گاز
دارند که بعضا به بیماری های روحی و روانی و از همه مهمتر 
افسردگی دچار می شوند. امیدواریم برای حل مشکلات مردم 

بیشتر تلاش شود. 
کمالی از تهران 

آرمان ملی: با نزدیک شدن به انتخابات ریاست جمهوری 
در ایران و بحث هایی که میان کاندیداها همراه با وعده های 
آن ها و نیز انتقاداتی که نسبت به روسا و مدیران صورت می گیرد، 
، تورم و به هم  معیشت دشوار شهروندان، رکود و کسادی بازار
ریختن اوضاع واحدهای صنفی که همگی از بدنه جامعه و 
بخش عظیمی از شهروندان هستند، بیش از پیش نمود پیدا 
گیری  می کند همچنین قوانین، چالش ها و هزینه های دست و پا
که صنوف را بیش از پیش، با مشکل مواجه کرده تا دخلشان به 
خرجشان نرسد و به فکر تغییر کاربری یا کلا تعطیلی واحدهای 

صنفی خود باشند. 
بحرانی  شرایط  به  را  صنوف  همه  که  مشکلاتی  از  یکی 
می  رساند، نحوه اخذ مالیات و میزان دریافتی  است که بیشتر 
به شوخی می ماند. در گفت وگویی که با روسای اتحادیه های 
خ صعودی و به  صنوف داشته ایم، با ذکر ارقام و آماری از این نر
جای آن سود ناچیزی که دست واحدهای صنفی را می گیرد بر 

این مساله اذعان دارند. 
   رشد مالیات 

گزارش هایی که از مرکز پژوهش های مجلس بیرون آمده 
همگی حکایت از آن دارند که نمودارها به نفع ثروتمندان قد 
کارشناسان در این خصوص توضیح می دهند  کشیده اند. 
که »تلفیق تورم و مالیات، کمر لایه های فرودست را خم کرده 
است.« نادر مرادی، فعال کارگری، معتقد است فشار مالیاتی 
مضاعف بر طبقات فرودست در حالیکه قرار است ۷۲.۵ درصد 
از هزینه های دولت را درآمدهای مالیاتی تامین کند، اجحاف 
به این گروه است چرا که کارگر یا کارمندی که بیش از ۱۲ میلیون 
حقوق می گیرد باید مالیات پلکانی بپردازد؛ آیا نمی دانند ۱۲ 

میلیون تومان نصف خط فقر هم نیست؟
در این میان، علاوه بر این مالیات که به مزدبگیران شاغل 
اختصاص دارد، همه مزدبگیران شامل شاغلان و بازنشستگان، 
خ آن با  مکلف به پرداخت مالیات بر ارزش افزوده هستند که نر
یک درصد افزایش به ۱۰ درصد رسیده است و به همه کالاها و 

خدمات تعلق می گیرد. 
همین دو ردیف مالیاتی، از محل جیب مزدبگیران، بیش از ۳۰ 
یا ۴۰ درصد درآمدهای مالیاتیِ دولت را تشکیل می دهد. فعالان 
کارگری نسبت به معافیت مالیاتی یک بخش بزرگ و سودده در 
اقتصاد ایران که در معاملات شرکت دارند، این انتقاد را دارند که 
چرا به جای افزایش نرخ مالیات بر ارزش افزوده سراغ نهادهای 

معاف از مالیات نرفتند و معافیت آن ها را لغو نکردند! 
او می افزاید: تورم موجب سقوط ارزش دستمزدها شده و از 
سوی دیگر مبلغ ریالی مالیات بر ارزش افزوده را افزایش داده؛ 
گران به منِ مزدبگیر فروخته می شود،  همه اجناس با دلار 
من مجبورم مالیات بیشتری بپردازم در حالیکه مزد و حقوقم 
سقوط آزاد داشته؛ این شرایط فقط یک نتیجه دارد: کمر قشر 

حقوق بگیر خم می شود. 
   کسادی اصناف با این مالیات ستانی

از  همه  صنفی ست؛  محافل  نقل  روزها  این  مالیات، 
دشواری های پرداخت و چندبرابرشدن آن می گویند که پابه پای 
، واحدهای صنفی را مستاصل کرده و  رکود اقتصادی و تورم بازار

به مرز تعطیلی کشانده است. 
 ، ناپذیر جدایی  بخش  اصناف  شد،  گفته  که  همان طور 
حساس و مهمی از بدنه جامعه هستند که دریافت بدون منطق 

کارشناسی مالیات از آن ها هم به چالشی جدی بدل شده. در 
این خصوص، جبار ایلکا، رئیس اتحادیه صنف چادردوزان 
و برزنت فروشان به ما گفته است که همکارانش تحت فشار 
قرارگرفته  و مالیات به  مساله آزاردهنده ای برای آن ها بدل 

شده است. 
 ۵ به اعتقاد او، اینکه مالیات برای واحدهای صنفی از 
میلیون به ۵۰ میلیون رسیده؛ ۲ میلیون هم ۲۷ میلیون شده 
و در صورت اعتراض واحدهای صنفی، رقم محدودی چیزی 
نزدیک به دو میلیون یعنی همان رقم مالیات اولیه را کم می کنند 

، ۲۵ میلیون به جای ۲۷ میلیون می گیرند! و از واحد مورد نظر
و  چادردوزان  صنف  اتحادیه  رئیس  آن چه  به  توجه  با 
برزنت فروشان، می گوید، این نحوه کسب درآمد از راه مالیات، به 
بهای کسادی اصناف تمام می شود و آن ها را به سمت تعطیلی 
واحدها کشانده. او همچنین به رکود اقتصادی و کساد ناشی 
از آن در بازار اشاره می کند؛ بالارفتن قیمت ها و از آن سو عدم 

توانایی مشتری برای خرید را اضافه کنید. 
در مورد خاص صنف او، زمانی شهروندان چادر مسافرتی و 
برزنت را ۱۰۰ تا ۱۵۰ هزار تومان می خریدند و همان چادر را الان 
باید ۲میلیون تومان بخرند و البته بستگی به جنس چادر دارد 

اما در کل، قیمت ها به طور نجومی بالا رفته اند. 
رئیس اتحادیه صنف چادردوزان و برزنت فروشان، می گوید: 
با حقوق ۱۰ تا ۱۲ میلیونی دیگر پولی برای خرید این کالا باقی 
نمی ماند و در حال حاضر افرادی که نیاز فوری و کاری دارند، 
کثر راننده  های کامیون  هم هرچهار  خرید می کنند هرچند که ا
یا پنج سال یکبار و زمانی که چادر کاملا مستعمل و غیرقابل 

استفاده شود، خرید می کنند. 
سوپرمارکت داران و اتحادیه مواد پروتئینی، یکی دیگر از 
صنوفی  است که نحوه اخذ مالیات علاوه بر اینکه به واحدهای 
آن فشاری مضاعف وارد کرده و بسیاری را به تعطیلی و تغییر 
کاربری کشانده، این روزها مشتری های خود را هم به واسطه 
قیمت های بالا از دست داده است.  در واقع بسیاری از کالاها 
که  از سبد خانوارها حذف شده اند؛ خانواده ها و اصناف 

همان طور که گفته شد در ارتباطی تنگاتنگ با هم قرار دارند. 

خ شریفی، رئیس اتحادیه صنف سوپرمارکت و مواد  شاهر
تغییر  کارخانه ها مدام درحال  اینکه  بیان  با  پروتئینی هم 
قیمت و بالابردن آن هستند، می گوید: مردم هر ۲۰روز یکبار با 
قیمت های جدیدی مواجه می شوند و بسیاری از اقلام از سبد 

خانوارها حذف شده اند. 
او معتقد است بخش عمده مشکلات واحدهای صنفی که 
موضوعِ بخش عمده ای از جلسات آن ها را هم شامل می شود، 

بر محور ضرایب مالیاتی می چرخد. 
او درخصوص ضرایب مالیاتی بیشتر توضیح می دهد: عددی 
که برای افزایش ضریب مالیاتی سوپرمارکت درنظرگرفته اند 
بدون مهندسی اعمال و در این زمینه، سلیقه ای رفتارشده؛ 
هزینه ها کارشناسی نشده؛ یک سوپرمارکت از ساعت ۷ صبح تا 
دوازده شب کار کند با یک مغازه معمولی از نظر سرویس دهی، 
، هزینه های برق، اجاره و سایر موارد، متفاوت است.  کارگر
ضریب مالیاتی ما ضریب مالیاتی صحیح و سنجیده ای برای 

این صنف نیست. 
براساس قانون بودجه، سهم مالیات از هزینه های جاری 
دولت نیز در سال جاری افزایش یافته است. این نسبت در 
دهه ۹۰ به صورت میانگین ۴۶ درصد بوده است؛ در قانون 
بودجه سال ۱۴۰۲ این نسبت با ۱۱ درصد افزایش، به ۵۹ درصد 
رسید و در قانون بودجه امسال با افزایشی ۱۳.۵ درصدی به 
بیش ترین میزان در سال های اخیر رسید و رکورد ۷۲.۵ درصدی 

را ثبت کرد. 
که عامل تورم، مزدبگیران نیستند  کارشناسان معتقدند 
بلکه مالیات تورمی، مالیات معکوسی  است که به دلیل صعود 
شاخص های تورمی از جیب مزدبگیران خارج می شود. از سوی 
، افزایش نرخ تورم موجب می شود مزدبگیران مالیات ریالی  دیگر
بیشتری به دولت بپردازند و همه این ها در حالی ست که به گفته 
لان و سودجویان مالیات نمی پردازند، دولت  فعالان کارگری: دلّا
مصمم به افزایش درآمدهای مالیاتی ست اما باید سوال کرد که 

بار اصلی را بر دوش چه کسانی انداخته اند؟
و در نهایت اینکه رشد تولید چطور با این شیوه اخذ مالیات 

به وقوع بپیوندد؟!
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استان ها
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روی خط آرمان ملی

نگاهی به تعارض رشد تولید با شیوه اخذ مالیات و در فشار قراردادن تولیدکننده؛ 

درآمد نصف خط فقر اما مالیات پلکانی
   تلفیق تورم و مالیات، کمر لایه های فرودست را خم کرده است

 ارائه کالابرگ
 به ۶0 میلیون ایرانی

کار و رفاه اجتماعی از ارائه  وزیر تعاون، 
کالابرگ به ۶۰ میلیون ایرانی خبر داد و گفت: 
دولت مصمم است این طرح را ادامه دهد.   به 
گزارش ایسنا، صولت مرتضوی درباره اجرای 
تصمیمات  اساس  بر  گفت:  کالابرگ  ح  طر
اتخاذ شده نزدیک به ۶۰ میلیون نفر ماهانه از 
نعمت کالابرگ استفاده می کنند.  وی افزود: 
خوشبختانه موفقیت بالای ۸۵ درصدی در 
این طرح را شاهد هستیم.  وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی ادامه داد: ما دنبال منابع تامین 
ح  ح هستیم و دولت قصد دارد طر این طر

کالابرگ الکترونیکی را ادامه دهد. 

 عملیات اجرایی 
خط 8 متروی تهران

معاون حمل و نقل شهرداری تهران از راه 
کسیرانی خبر داد و با  انداری سامانه برخط تا
اشاره به آغاز عملیات اجرایی خط ۸ متروی 
گرفته و  کارگاه صورت  گفت: تجهیز  تهران، 
آغاز شده است.  محسن  احداث رمپ ها 
هرمزی پس از استماع نظرات اعضای شورای 
شهر تهران در مورد وضعیت احداث خط ۸ 
متروی تهران گفت: عملیات اجرایی خط ۸ 
مترو از سال گذشته آغاز شده است و عملیات 
اجرایی در ایستگاه هایی که قرار بود تی بی ام 
فعال شود، آغاز شده و ما این آمادگی را داریم که 
گزارش اقدامات و برنامه ها را به کمیسیون ارائه 
دهیم. معاون شهردار تهران در مورد وضعیت 
تراموا در تهران با بیان اینکه کریدورهای تراموا 
در شورای عالی ترافیک تصویب شده و با 
همکاری شورا پیش می رویم، افزود: توافقی 
با چینی ها انجام دادیم که یک رام تراموا به 
صورت رایگان در اختیار شهر تهران قرار دهند 
که از آن به صورت آزمایشی استفاده کنیم که 
سه ماه آینده این رام بدون ریل در اختیار 
گرفت تا در مسیر مورد نظر  ما قرار خواهد 

تردد کند. 

تولید 70 میلیون قوطی 
شیرخشک

مدیرکل امور فراورده های طبیعی، سنتی و 
مکمل سازمان غذا و دارو گفت: میزان تامین 
سال  در  )معمولی(  رگولار  شیرخشک  کل 
گذشته به ۷۰ میلیون قوطی رسید که بیشتر آن 
از محل تولید داخل بود. علیرضا رستمی اظهار 
کل شیرخشک معمولی  کرد: میزان تامین 
در سال گذشته ۷۰ میلیون قوطی بود که به 
صورت میانگین ماهانه به ۵.۸ میلیون قوطی 
می رسید که البته در دو ماهه پایانی سال روند 

صعودی داشته است. 
وی در مورد تامین شیرخشک رژیمی نیز 
گفت: سال گذشته ۱۰ و نیم میلیون قوطی 
شیرخشک رژیمی نیز تامین شد. بنابر اعلام 
روابط عمومی سازمان غذا و دارو، مدیرکل 
امور فراورده های طبیعی، سنتی و مکمل 
سازمان غذا و دارو عنوان کرد: میزان تامین کل 
شیرخشک متابولیک در سال گذشته به یک 

میلیون و ۲۰۰ هزار قوطی رسید. 

راهنمای مهار جمعیت موش
در  موش  جمعیت  مهار  راهنمایی 
سازمان  سوی  از  که  شهری  محیط های 
با  و  کشور  دهیاری های  و  شهرداری ها 
همکاری دستگاه ها و سازمان های مرتبط 
تهیه شده، به منظور اجرا توسط شهرداری ها 
به استانداری ها ابلاغ شد. به گزارش روابط 
عمومی سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
، با توجه به اهمیت ارتقای بهداشت  کشور
عمومی شهروندان، حفظ و ارتقای سطح 
مهار  شهری،  جامعه  سلامت  و  بهداشت 
جمعیت موش ها در محیط های شهری و به 
منظور جلوگیری از انتشار و انتقال بیماری ها 
و افزایش سطح رفاه جامعه؛ راهنمای مهار 
از  شهری  محیط های  در  موش  جمعیت 
سوی سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور با همکاری وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی، سازمان حفظ نباتات کشور 

و تعدادی از شهرداری ها تهیه شد. 

سرویس رایگان مدرسه 
رئیس سازمان آموزش وپرورش استثنایی 
کشور با بیان اینکه رایگان بودن سرویس 
مدارس فقط مشمول دانش آموزان در حال 
تحصیل در مدارس استثنایی می شود گفت: 
دانش آموزان دارای معلولیتی که در مدارس 
قانون مدارس  از  عادی تحصیل می کنند 
از  استفاده  لذا مشمول  و  بهره مند  عادی 
هزینه سرویس رایگان نمی شوند. حجت ا... 
الماسی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
هزینه سرویس مدارس استثنایی براساس 
قانون برنامه هفتم برعهده دولت و شهرداری 
است گفت: هزینه سرویس برای همه مدارس 
استثنایی در تمام کشور رایگان است و پولی 
از والدین گرفته نمی شود. وی با بیان اینکه 
هر مقداری که سازمان برنامه و بودجه تامین 
کند، سازمان استثنایی بابت سرویس مدارس 
پرداخت می کند افزود: بقیه هزینه نیز توسط 
شهرداری ها، بر اساس برنامه هفتم و بودجه 

۱۴۰۳ پرداخت می شود. 

عضو شورای اسلامی شهر تهران با اشاره 
به بازدیدهایش از مناطق محروم و جنوبی 
شهر تهران گفت: محلاتی را که برای بازدید 
انتخاب می کنیم با هدف خاصی انتخاب 
می شوند و تمامی این محلات در مناطق 
کثر این  محروم و کم برخوردار بوده است. ا
محلات از بسیاری از سرانه ها یا محروم 
هستند و یا از حداقل سرانه های خدماتی 
و شهری برخوردار هستند.  ناصر امانی 
که با ایلنا گفت وگو می کرد، توضیح داد که 
»البته این کم برخورداری یا بی برخورداری 
از سرانه های خدماتی و شهری محصول 
یک دوره یا دو دوره نیست بلکه محصول  
عدم اجرای عدالت اجتماعی در طول چند 
دهه گذشته است. این فاصله ای که بین 
شمال و جنوب تهران طی ۴ دهه گذشته 
اتفاق افتاده و شاید از قبل از انقلاب پایه 
آن گذاشته شده و بعد توسعه پیدا کرده، 
باعث شده است که این محلات علاوه بر 
کم جمعیتی زیاد و قرار گرفتن در  داشتن ترا
، دچار آسیب های  بافت فرسوده و ناپایدار
اجتماعی، حضور معتادان متجاهر و حضور 
اتباع خارجی نیز باشند، از سرانه های ۷گانه 
حداقل ها  از  یا  محروم  شهری  مدیریت 

برخوردار هستند.«
: در این  به گفته این عضو شورای شهر
که با تعریف یک  دوره تلاش شده است 
سری از طرح های کوچک مقیاس محله ای 
برخی از این سرانه ها که در اختیار مدیریت 

شهری است به تدریج جبران شود و حداقل 
وضعیت آسفالت در این محلات نسبت 
به گذشته بهبود پیدا کرده است یا برخی 
ک البته به ندرت تملک شده و یا  از املا
تبدیل به بوستان شده و یا در حال تبدیل 
شدن به بوستان است.  امانی افزود: اما یک 
سری از سرانه ها مانند سرانه های بهداشت 
و درمان در اختیار مدیریت شهری نیست. 
مانند سرانه های آموزشی و مدارس فرسوده 
که بعضا ۷۰ سال ۶۰ سال از عمرشان گذشته 
و همچنان بچه های مردم ناچار هستند به 
این مدارس که عمدتا هم دولتی هستند 
بروند و تحصیل کنند. این موضوعات در 
اختیار مدیریت شهری نیست و باید دولت 
به آن ورود کند و وزارت آموزش و پرورش 
و وزارت راه و شهرسازی برای نوسازی و 

بهسازی آن ها چاره جویی کنند. 
او همچنین گفت که »در حوزه مدیریت 
شهری با تعریف پروژه های کوچک مقیاس 
محلی سعی شده، وضعیت روزانه و زندگی 
بهبود  گذشته  به  نسبت  مردم  روزمره 
داشته باشد، اما در حال حاضر به طور 
مثال یکی از معضلات این محلات تیرهای 
چراغ و برقی است که در کوچه ها و معابر 
باریک قرار گرفته و مانع تردد اهالی محل 
با خودرو می شود. این ها از مسائلی است 
که در اختیار مدیریت شهری نیست و 
شرکت های وابسته به دولت باید برای آن 

فکری کنند.«

کید بر  کل دادگستری البرز با تا رئیس 
تشکیل شعب ویژه برای رسیدگی به پرونده 
اتباع غیرمجاز و کارفرمایان در دادگستری 
استان، گفت: حضور اتباع در حوزه های 
مرتبط با سلامت مردم قابل اهمال نیست 
و کارفرمایان و دستگاه های متولی و مسئول 

باید نظارت دقیق داشته باشند. 
نشست  در  هریکندی  فاضلی  حسین 
شورای پیشگیری از وقوع جرم استان البرز 
در سال جدید با محوریت »ساماندهی 
اتباع بیگانه در استان« به تبیین تکالیف 
دستگاه ها در زمینه پیشگیری از وقوع جرم 
پرداخت و متذکر شد: همه دستگاه ها در 
حوزه پیشگیری مسئولیت دارند و وظایف 
و همچنین اجرای مصوبات صرفا محدود 
به اعضای شورای پیشگیری از وقوع جرم 
استان نیست.  به گزارش ایلنا، رئیس کل 
کید بر اینکه  دادگستری استان البرز با تا
حضور بی ضابطه اتباع قطعا چالش هایی را 
پیش روی استان قرار می دهد متذکر شد: از 
نظر آماری تعداد پرونده های مرتبط با اتباع 
کی و چه به عنوان متهم کم  چه به عنوان شا
و معدود است، اما همین مقدار محدود نیز 

می تواند تبعاتی را داشته باشد. 
رئیس کل دادگستری استان البرز با اشاره 
به تبعات فرهنگی و اجتماعی حضور اتباع 
بیگانه، یادآور شد: در کنار تاثیرات مثبتی 
کارگران  و  نیرو های متخصص  که حضور 
حرفه ای به همراه دارد، اما منشا برخی از 
جرایم و آسیب های اجتماعی در استان البرز 
از جمله تغییر کاربری های، ساخت و ساز و 
حفر چاه های غیرمجاز و همچنین حضور 
کودکان کار در سطح شهر ها از تبعات حضور 
بی ضابطه و بدون نظارت اتباع بیگانه در 
استان است.  او در ادامه با اعلام آمادگی برای 
تشکیل شعب ویژه در حوزه اتباع بیگانه در 
شعب، دادسرا ها و دادگاه های دادگستری 
شعب  این  کرد:  بیان   ، البرز استان  کل 

می توانند جرایم متعددی از جمله قاچاق 
اتباع، ورود غیرقانونی، به کارگیری غیرمجاز 
اتباع بیگانه را به سرعت مورد رسیدگی قرار 
دهند؛ بر این اساس هم برای ورود غیرقانونی 
و هم برای به کارگیری اتباع غیرمجاز، مجازات 
فاضلی  شد.   خواهد  تعیین  بازدارنده 
هریکندی در بخش دیگری از سخنان خود، 
بکارگیری غیرمجاز اتباع بیگانه به خصوص 
اتباع غیرمجاز در حوزه های مربوط به تهیه، 
توزیع و عرضه مواد غذایی که به بهداشت 
و سلامت مردم مرتبط است را غیرقابل 
پذیرش دانست و متذکر شد: حضور اتباع 
در حوزه های مرتبط با سلامت مردم قابل 
اهمال نیست و کارفرمایان و دستگاه های 
متولی و مسئول باید نظارت دقیق داشته 
گذاری امکان  باشند. نظارت بر هرگونه وا
استیجاری به اتباع؛ تشدید نظارت بر اشتغال 
غیرقانونی اتباع توسط کارفرمایان؛ تشکیل 
کارگروه اشتغال با عضویت ادارات ذی ربط و 
احصای نیازمندی های واحد های تولیدی 
و تهیه لیست مشاغلی که به حضور اتباع 
نیاز است؛ رسیدگی سریع و برخورد قاطع 
با کارفرمایان متخلف؛ به روز رسانی لیست 
اتباع خارجی مجرم؛ شناسایی، ساماندهی 
و تعیین تکلیف کودکان کار و متکدی تبعه 
خارجی، تشکیل کارگروه های ساماندهی 
توسط  شهرستان ها  در  خارجی  اتباع 
گاهی بخشی درباره تبعات  فرمانداری ها، آ
قانونی، فرهنگی و اجتماعی ازدواج بانوان 
ایرانی با اتباع خارجی از سایر دستورات 
رئیس کل دادگستری استان البرز بود که 
به عنوان مصوبات این نشست به تصویب 
رسید. آرش استکی، رئیس دادگستری کرج 
نیز از نبود سیاست واحد در سطح کشور و 
استان درباره اتباع بیگانه انتقاد کرد و گفت که 
همین سیاست های دوگانه، چالش هایی را 
در زمینه بکارگیری یا عدم بکارگیری نیرو های 

متخصص خارجی پیش آورده است. 

عضو شورای شهر گفت بی عدالتی محصول چند دوره است

برخورداری حداقلی مناطق جنوبی و محروم تهران 
 : رئیس کل دادگستری استان البرز

تشکیل شعب ویژه برای رسیدگی به پرونده اتباع بیگانه


